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PROTOKÓŁ nr XVII/12  
 
z XVII  sesji Rady Miejskiej Żerkowa odbytej w dniu 28 sierpnia 2012 roku w godz. od 1100 – 
1155 w sali sesyjnej Urzędu Miasta i Gminy w Żerkowie przy ul. Adama Mickiewicza 5.    
 

XVII  sesja Rady Miejskiej Żerkowa została zwołana na podstawie art. 20 ust. 1 z dnia  
8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (tekst jednolity z 2001 r. Dz. U. nr 142, poz. 1591 ze 
zmianami). 
W sesji uczestniczyło 15 radnych na ogólny stan 15 radnych. 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1. 

 
Ponadto w sesji udział wzięli:   

1. sołtysi gminy Żerków   
Lista obecności stanowi załącznik nr  2  do niniejszego protokółu. 
oraz: 

2.   Jacek Jędraszczyk    - Burmistrz Miasta i Gminy Żerków, 
3. Bronisława Rogacka  - Skarbnik Gminy Żerków, 
4. Michał Surma   - Sekretarz Gminy 
5. Kasper Ekert    - członek Zarządu Powiatu Jarocińskiego, 
6. Zygmunt Meisnerowski  -  radny Rady Powiatu Jarocińskiego, 
7. Tomasz Brzoza   - pełnomocnik Barbary Nawrockiej 
8. Przedstawiciel mediów:  - „Życie Jarocina”. 

Porządek obrad XVII sesji Rady Miejskiej Żerkowa wraz z  zaproszeniem przesłano radnym 
pocztą w dniu 28 sierpnia 2012 r.    
 
Punkt l - Otwarcie obrad sesji. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Żerkowa Pan Grzegorz  Andraszak o godz. 1100 otworzył  
XVII sesję Rady Miejskiej. Powitał Burmistrza Miasta i Gminy Żerków, radnych powiatowych, 
radych Rady Miejskiej Żerkowa, sołtysów oraz przedstawiciela lokalnej gazety i pracowników 
Urzędu. 
 
Punkt 2 – Stwierdzenie prawomocności obrad. 
Przewodniczący stwierdził, że w sesji uczestniczy 15 radnych, tak więc Rada jest władna 
podejmować prawomocne uchwały. 
 
Punkt 3 - Przedstawienie porządku obrad sesji. 
Przewodniczący przedłożył propozycję porządku obrad XVII sesji Rady Miejskiej Żerkowa  
w następującym brzmieniu: 
1. Otwarcie obrad sesji. 
2. Stwierdzenie prawomocności. 
3. Przedstawienie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z obrad XVI Sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 
5. Interpelacje i zapytania radnych.   
6. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na  XVI sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 
7. Rozpatrzenie uchwał Rady Miejskiej Żerkowa w sprawie: 

1) przekazania środków finansowych na dofinansowanie zakupu agregatu 
prądotwórczego dla Komendy Powiatowej Straży Pożarnej w Jarocinie, 

2) miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu położonego 
w północnej części miasta Żerków w rejonie ulicy Asnyka  

3) wprowadzenia zmian do budżetu na 2012 rok. 
8. Informacja o przebiegu wykonania budżetu Gminy Żerków w I półroczu 2012 roku. 
9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
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10. Wolne głosy, wnioski i komunikaty.  
11.  Zamknięcie obrad sesji.    
Radni Rady Miejskiej Żerkowa przyjęli porządek obrad jednogłośnie: 15 głosów „za”,  
0 „przeciw”, 0 głos „wstrzymujący się” przy 15 radnych na sali obrad. 
/Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do protokółu/. 
 
Punkt 4 - Przyjęcie protokołu z obrad  XVI sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 
Uwag nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem protokółu z poprzedniej sesji 
(bez odczytywania). 
W wyniku głosowania protokół z XVI sesji  Rady został przyjęty jednogłośnie: 15 głosów „za”,  
0 „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” . 
 
Punkt 5 -  Interpelacje i zapytania radnych.      
Radny Wojciech Raś złożył interpelacje - wniosek na ręce Burmistrza podpisany przez 11 radnych 
w sprawie dokonania zmiany Radcy Prawnego obsługującego Urząd Miasta i Gminy Żerków. 
Kopia wniosku stanowi  załącznik nr 4 do protokółu. 
Radny Zdzisław Paluszkiewicz – wnioskował o zwołanie zebrania wiejskiego w Śmiełowie przez 
sołtysa  w celu wyjaśnienia do czego służy sieć kanalizacyjna, aby uniknąć dalszych awarii  
związanych z zatykaniem studzienek kanalizacyjnych.  
 
Punkt 6 - Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na XVI sesji Rady Miejskiej       

Żerkowa. 
Powyższe sprawozdanie przedstawił przewodniczący Rady Pan Grzegorz Andraszak na podstawie 
materiałów opracowanych dla radnych. Sprawozdanie Rada przyjęła bez uwag, stanowi załącznik  
nr 5 do protokółu. 
 
Punkt 7 - Podjęcie uchwał Rady Miejskiej Żerkowa w sprawie:  
 

1) przekazania środków finansowych na dofinansowanie zakupu agregatu 
prądotwórczego dla Komendy Powiatowej Straży Pożarnej w Jarocinie 

Przewodniczący przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania przyjęcia projektu uchwały w obecności  
15 radnych na sali  w trakcie głosowania.  
Uchwałę Nr XVII/113/12 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 28 sierpnia 2012 r. w sprawie 
przekazania środków finansowych na dofinansowanie zakupu agregatu prądotwórczego dla 
Komendy Powiatowej Straży Pożarnej w Jarocinie zmian, przyjęto jednogłośnie: 15 głosów 
„za”, 0 „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” . 
Uchwała Nr XVII/113/12  stanowi  załącznik nr 6 do protokółu /. 
 

2) miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu położonego 
w północnej części miasta Żerków w rejonie ulicy Asnyka. 

Przewodniczący przedstawił  uzasadnienie do projektu uchwały. Wyjaśnił, że projekt uchwały 
był przedmiotem analizy na posiedzeniach komisji. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania przyjęcia projektu uchwały w obecności  
15 radnych na sali  w trakcie głosowania.  
Uchwałę Nr XVII/114/12 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 28 sierpnia 2012 r. w sprawie 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu położonego w północnej części 
miasta Żerków w rejonie ulicy Asnyka., przyjęto jednogłośnie: 15 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 
głosów „wstrzymujących się” . 
Uchwała Nr XVII/114/12  stanowi  załącznik nr 7 do protokółu /. 
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3) wprowadzenia zmian do budżetu na  2012 rok. 
 
Przewodniczący poprosił Skarbnika Gminy Panią Bronisławę Rogacką o przedstawienie  
projektu uchwały wraz z uzasadnieniem.  
Skarbnik Gminy wyjaśniła, że ogółem  zwiększa się budżet po stronie: 

• dochodów do kwoty   40.536.054,54  zł 
 z tego: 

- dochody bieżące w kwocie 33.582.054,54 zł 
 - dochody majątkowe w kwocie 6.954.000,00  zł 
Podkreśliła, że dochody obejmują także  dotacje celowe na realizację zadań z zakresu 
administracji rządowej w wysokości 5.114.309,- zł; na realizację zadań w drodze umów lub 
porozumień między jednostkami samorządu terytorialnego w wysokości 100.000,- zł oraz 
dotacje i środki zewnętrzne w wysokości 7.063.455,41 zł 

• wydatków do kwoty   46.250.630,13  zł 
 z tego: 
 - wydatki bieżące w kwocie   32.806.521,82  zł 
 - wydatki majątkowe w kwocie 13.444.108,31  zł 
Wydatki obejmują w szczególności: 

1) wydatki na realizację zadań z  zakresu administracji rządowej i innych zleconych odrębnymi 
ustawami w wysokości    5.114.309,00     zł 

2) wydatki na realizację zadań realizowanych w drodze umów lub porozumień między 
jednostkami samorządu terytorialnego w wysokości   151.309,05     zł. Skarbnik Gminy  
podkreśliła, że w tej kwocie mieści się dotacja na schronisko dla zwierząt. 

3) wydatki na programy finansowane z udziałem środków pomocowych w tym z Unii 
Europejskiej 8.277.025,41    zł. 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że Wojewoda Wielkopolski w miesiącu lipcu i sierpniu zwiększył 
plan: 
• dotacji w dziale 852 o kwotę 18.739,- zł z przeznaczeniem na sfinansowanie usług 

opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, 
•  na dofinansowanie realizacji programu "Pomoc państwa w zakresie dożywiania"  o kwotę 

61.070,- zł, 
• dotacji o kwotę 25.200,- zł na pomoc finansową dla osób pobierających świadczenia 

pielęgnacyjne, 
•  w dziale 852 o kwotę 11.304,- zł na dofinansowanie wypłat zasiłków stałych, 
• dotacji celowych o kwotę 1.050,- zł z przeznaczeniem na składki ubezpieczeniowe, 

zdrowotne, 
• w dziale 854 o kwotę 22.224,- zł na dofinansowanie zakupu podręczników dla uczniów  

w ramach Rządowego Programu Pomocy Uczniom 2012 - "Wyprawka szkolna". 
Ponadto w dziale 756 rozdz. 75615 zwiększono plan dochodów własnych o kwotę 47.000,- zł 
(podatek od czynności cywilnoprawnych, opłaty za koncesje, odsetki od nieterminowych wpłat) 
oraz w rozdziale 75616 o kwotę 26.000,- zł (odsetki od nieterminowych wpłat i podatek od 
spadku i darowizn). 
W dziale 854 zwiększono dochody o 35.000,- zł ( odpłatność za wyżywienie kolonii i obozów). 
Natomiast w dziale 853 zmniejszono plan dotacji dla ZAZ o kwotę 96.632,- zł, ponieważ została 
dwukrotnie wprowadzona do budżetu. 
Również w dziale 900 rozdz. 90001 zwiększono plan dochodów własnych o 5.000,- zł. 
Skarbnik Gminy podkreśliła, że ogółem budżet wzrośnie o kwotę 155.955,- zł po stronie 
dochodów i wydatków. 
Z wyjaśnień Skarbnika Gminy wynikało, że dokonano także przesunięć i zwiększeń w planie 
wydatków. 
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Zmiany te spowodowały usunięcie nieprawidłowości stwierdzone Uchwałą Nr 14/1089/2012 
Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 8 sierpnia 2012 r. w Zarządzeniu 
Nr 15/12 Burmistrza Miasta i Gminy Żerków z dnia 19 lipca 2012 roku w części częściowego 
rozdysponowania rezerwy ogólnej z przeznaczeniem na wydatki majątkowe w dziale 700 § 6050 
i dziale 630 § 6660. 
1. W dziale 010 - zwiększono plan o kwotę 20.000,- zł na zakup części zamiennych na 

hydrofornię i usługi laboratoryjne - badania wody. 
2. W dziale 630 - przeznaczono 15.549,24 zł na korektę dotacji i 5,- zł na odsetki z realizacji 

projektu "Budowa Kręgielni" 
3. W dziale 700 - zwiększono plan o 13.000,- zł na modernizację kanalizacji i remont 

mieszkania w budynku komunalnym w Dobieszczyźnie. 
4. W dziale 750 - zwiększono plan o 12.149,76 zł na opłaty i składki ubezpieczeniowe, koszty 

egzekucji komorniczej. 
5. W dziale 754 - rozdział 75411 usunięto nieprawidłowości Uchwały Nr XVI/111/12 z dnia  

16 lipca 2012 r. Rady Miejskiej Żerkowa, ponieważ Kolegium Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Poznaniu Uchwałą Nr 14/1094/2012 z dnia 8 sierpnia 2012 roku 
wskazało, że została podjęta z naruszeniem przepisów. W załączniku Nr 2 w rozdz. 75411 - 
Komendy Powiatowe Państwowej Straży Pożarnej, Rada zaplanowała wydatki majątkowe 
w § 6300 jako dotacja celowa na pomoc finansową udzielaną między jednostkami samorządu 
terytorialnego. Wydatek ten winien być sklasyfikowany w rozdz. 75411 § 6170 jako wpłata  
z budżetu Miasta i Gminy Żerków na fundusz celowy PSP na zakup agregatu 
prądotwórczego w kwocie 3.000,- zł. 

6. W rozdziale 75412 zwiększono plan o 8.000,- zł na zakup wyposażenia jednostek OSP  
i 2.000,- zł na opłaty składek ubezpieczeniowych. Kwotę 5.880,- zł przesunięto w planie  
z remontów na zakup motopompy szlamowej dla jednostki OSP Chrzan.  

7. W dziale 801 - rozdz. 80101 przesunięto kwotę 1.500,- zł z zakupu energii na bieżące opłaty 
w Szkole Podstawowej w Komorzu. 

8. W rozdziale 80110 zwiększono plan o 4.500,- zł na zakup materiałów dla gimnazjum.  
9. W rozdziale 80114 przesunięto środki z zakupów w kwocie 5.500,- zł na rozdział 80110 

kwota 4.500,- zł oraz na bieżące opłaty - 500,- zł i szkolenia pracowników - 500,- zł  
w GZEAS. 

10. W dziale 854 - zwiększono plan o 35.000,- zł na zakup artykułów spożywczych, artykułów 
plastikowych i foliowych (dotyczy koloni i obozów). 

11. W dziale 926 rozdz. 92605 pozostałe środki z § 6060 przesunięto na opłacenie delegacji  
i transport grup sportowych na zawody i obozy. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania przyjęcia projektu uchwały  
w obecności 15 radnych na sali  w trakcie głosowania.  
Uchwałę Nr XVII/115/12 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 28 sierpnia 2012 r. w sprawie 
wprowadzenia zmian do budżetu na 2012 rok, przyjęto jednogłośnie: 15 głosów „za”,  
0 „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
Uchwała Nr XVII/115/12  stanowi  załącznik nr 8 do protokółu /. 
 
Punkt  8 - Informacja o przebiegu wykonania budżetu Gminy Żerków w I półroczu 2012 roku. 
Przewodniczący wyjaśnił, że Informacja z wykonania budżetu za I półrocze 2012 r. oraz 
informacja o kształtowaniu się WPF wpłynęły do Biura Rady Miejskiej Żerkowa w dniu  
13 sierpnia 2012 r. Komisje stałe Rady w dniu 24 sierpnia br. na wspólnym posiedzeniu 
dokonały analizy informacji. Sporządzone informacje przesłano Regionalnej Izbie 
Obrachunkowej w Poznaniu w celu wydania opinii. 
Przewodniczący zapytał czy są pytania  dotyczące informacji. 
Radni nie zgłosili pytań. 
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Punkt  9 – Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych: 
Burmistrz interpelacja – wniosek, która wpłynęła na moje ręce, rozpatrzę, porozmawiam  
i przedstawię sytuację. 
Natomiast jeżeli chodzi o kanalizację to trzeba jak najszybciej zorganizować spotkanie na 
miejscu wraz z osobami obsługującymi (konserwatorami), żeby powiedzieli jakie przedmioty, 
elementy powodują zatykanie sieci  kanalizacyjnej. Burmistrz podkreślił, że nie po to 
wybudowano sieć  kanalizacyjną, aby co tydzień ją oczyszczać. 
Pan Franciszek Boruta, sołtys Brzóstkowa – jeżeli mieszkańcy nie rozumieją jak korzystać  
z sieci kanalizacyjnej to należy im opłatę podnieść o 100 % i nie widzę przeszkód, aby 
zorganizować zebranie. 
Przewodniczący – zwracając się do sołtysa powiedział, że trzeba mieszkańcom uświadomienie 
przeprowadzić. Podkreślił, że jest to istotny problem, bo pracownicy, konserwatorzy sieci 
najczęściej przebywają w Śmiełowie z interwencją w celu odblokowania studzienek 
kanalizacyjnych.   
Burmistrz – deklaracja sołtysa jest, dlatego należy ustalić termin i rozesłać kurendy. 
 
Punkt  10 – Wolne głosy, wnioski, komunikaty. 
Pan Franciszek Boruta – powiedział, że prace przy remoncie budynku byłej szkoły dobiegają 
końca i zapytał czy stare bramki będą zamontowane na wyremontowanym boisku, czy usunięte, 
ponieważ zagrażają bezpieczeństwu.  
Burmistrz – nie, ale jeżeli jest ktoś chętny, to może małe bramki (2x3) zabrać, a jeżeli nie, to je 
zezłomujemy. 
Radny Krzysztof Augustyniak – powiedział, że bramki  zabierze Ludwinów. 
Burmistrz – jeżeli tak, to wydam dyspozycje i przewieziemy we wskazane miejsce. 
Pan Franciszek Boruta, sołtys Brzóstkowa – zgłosił, że na zakręcie drogi powiatowej jest wyrwa, 
którą należy zabezpieczyć.  Zgłosiłem radnym powiatowym. 
Burmistrz – sprawę przekażę Dyrektorowi ZDP w Jarocinie. 
Radny Zdzisław Paluszkiewicz – zgłosił, że jest do uzupełnienia dziura w asfalcie  przy boisku 
sportowym. 
Pan Franciszek Boruta, sołtys Brzóstkowa – powiedział, że dziura w tym miejscu jest 
uzupełniona. 
Radny Jan Barański – zapytał, co z wiatrakami oraz zgłosił, że na granicy Dobieszczyzna – 
Miniszew, przy krzyżu, jadąc do p. Grześkowiaka zrobiła się wyrwa. Radny uważał, że jest 
zagrożenie, ponieważ asfalt  może się zarwać. 
Radny Janusz Szóstek – nie ma przyczółka przy przepuście. 
Burmistrz – musimy to zobaczyć. 
Radny Piotr Tomczak – zgłosił naprawę drogi w Sierszewie, którą uczęszczają leśnicy, jak 
wywożą drzewo . Prosiłem p. Zenona Maciudzińskiego o postawienie znaku mówiącego o jakim 
tonażu mogą tą drogą przejeżdżać auta, jak na razie znaku nie ma, a szkoda żeby droga zepsuła 
się. 
Radna Barbara Królak – w Przybysławiu ze studzienek przy drodze  idą rury w stronę stawku, 
który jest zarośnięty. Wykopano dużą dziurę, aby odkopać dreny i w tym miejscu stoi woda,  
z uwagi na brak odpływu. Dziura była zabezpieczona, w tej chwili nie. Powiat powiedział, że nie 
oczyści studzienek, ponieważ nie ma odprowadzenia wody.  
Burmistrz – odtworzyliśmy dreny, ale nie pogłębimy stawku, bo nie jest własnością gminy. 
Wysłano stosowne pismo do Agencji Nieruchomości Rolnych, która powinna zrealizować prace 
w porozumieniu z dzierżawcą. Pan Kupijaj deklarował, że zrobi, ale po pracach polowych  
i w dalszym ciągu są prace polowe. Droga, która biegnie od krzyżówki i na osiedlu należy do 
Agencji. Gmina złożyła deklaracje o chęci przejęcia tych dróg, ale najpierw muszą być 
uporządkowane geodezyjnie i formalnie. 
Pani Patrycja Szczygieł sołtyska z Raszew zgłosiła, że na poboczu skarpy koło krzyża przy 
osiedlu jest wyrwa i obsuwa się ziemia. Sprawę zgłaszałam. 
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Burmistrz – jest to droga powiatowa, my sprawę przekażemy. 
Sekretarz Gminy – zwrócił się do sołtysów o zabranie kopert z wyjaśnieniami i listami na 
zbieranie podpisów w celu zmiany przepisów ustawodawczych o subwencjach  samorządowych. 
Listy można zwracać w terminie odwrotnym. 
Burmistrz – sprawa dotyczy zmiany w subwencji dla gmin, które mają parki krajobrazowe lub 
należą do Natury 2000. Burmistrz będąc przy głosie  zaprosił wszystkich na dożynki gminno – 
powiatowe organizowane w Gminie Jaraczewo, dnia 9 września 2012 r. oraz  przedstawił 
program. Poprosił także o zdeklarowanie się osób, które będą w delegacji  wieńcowej. 
Sekretarz Gminy  Michał Surma – w imieniu MCT i Burmistrza zaprosił sołtysów na III 
Wielkopolskie Zmagania Sołtysów, które odbędą się w Chrzanie, dnia 2 września 2012r. Plakaty  
z programem imprezy zostały wywieszone w mieście i na wioskach. 
 
Punkt  11 – Zamknięcie obrad sesji. 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący  Rady podziękował wszystkim za 
udział i zakończył o godz.1155  XVII sesję Rady Miejskiej Żerkowa. 
 
 
 
PROTOKOŁOWAŁA:                                                     PRZEWODNICZYŁ: 
Maria Mazurek     Przewodniczący Rady Miejskiej            

Żerkowa  
oraz 

/ - /  Grzegorz Andraszak 
Emilia Terakowska 

 
 
 
 
 
 
 

 
 


